
 

Zápis č. 29 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 14.10.2024  

Přítomni: M. Jansta, Z. Bříza, T. Kotrč, P. Vrážel, P. Čeněk, I. Lukš, J. Welsch, M. Matoulek 

Omluveni: J. Kadlec 

DOR: P. Sušer - místopředseda 

Hosté: J. Maštálka 

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 24.09.2024 
2. Integrity, SPOC, ČBF+FIBA+NSA 
3. Vedení LSU 2025 

4. Komise a jejich obsazení – Technická a Etická komise 

5. Různé 

 
Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

29.1.  Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 24.09.24 

 

Bod programu: 20.3, Návrh rozpočtu 

Datum Informace 

11.12.2023 

Výbor ČBF se tímto bodem zabývá dlouhodobě, viz bod 19.2 tohoto zápisu. Z. Bříza a 

M. Šob informovali o průběhu tvorby rozpočtu ČBF pro kalendářní rok 2024. Jednotlivé 

složky ČBF dodaly rozpočtové požadavky pro kalendářní rok, které byly zasazeny dle 

příjmů kalendářního roku 2023. Proběhl dotazník Prioritizace sportu ze strany NSA. 

ČBF čeká na jeho závěry a následné vypsání výzvy NSA k podání žádosti o dotaci (termín 

dodání do 24.11.2023). Očekávají se bližší informace týkající se dotace NSA na začátku 

kalendářního roku 2024.   

15.01.2024 

M. Šob Výbor informoval, že Národní sportovní agentura představila výsledky 

prioritizace sportů – basketbal (tedy ČBF) byl zařazen mezi 30 prioritizovaných sportů.  

M. Šob současně Výbor informoval o postupu přípravy žádost ČBF do dotační výzvy 

NSA na Podporu sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2024. Termín 

podání žádosti je do 26. ledna 2024, žádost je však již v závěrečné fázi finalizace a bude 

podána cca s týdenním předstihem.  

14.02.2024 

Výbor byl prostřednictvím M. Šoba informován o tom, že k odeslání na NSA jsou 

připraveny:  

• vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru 

za rok 2023 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a 

vyhodnocení péče o talentovanou mládeže za rok 2023, kterou se Výbor 

zabýval na začátku dnešního jednání;  



 

• vyúčtování dotace VSA FIBA 3x3 World Tour 2023 a FIBA 3x3 Women´s Series 

2023, včetně hodnotící zprávy;  

• vyúčtování dotace LOH 28 za rok 2023, včetně závěrečné zprávy; 

• aktualizovaná koncepce LOH28.  

Žádost do dotační výzvy NSA 23/2023 na Podporu sportovních organizací svazového 

charakteru pro rok 2024 byla již podána. Zbývá dořešit databázi v rámci Rejstříku 

sportu, NSA začátkem týdne prodloužila termín na doplnění databáze Rejstříku sportu 

do 23.2.2024, příslušná data má ČBF připravena, čeká se na zprovoznění Rejstříku 

sportu ze strany NSA. 

M. Jansta, Z.Bříza, I. Lukš a M. Šob se 12.2.24 zúčastnili schůzky se členy rady NSA 

v návaznosti na přípravu žádostí o zařazení pořádání šampionátů EuroBasket žen 2025, 

WorldCup U19 (2025) žen a WorldCup U17 (2026) žen v Brně mezi významné sportovní 

akce mimořádné důležitosti (VSA MD). Termín pro podání žádosti je 15.4.2024. 

Sekretariát ČBF pracuje na vyhotovení Studií proveditelnosti. 

25.03.2024 

M. Šob a T. Kotrč informovali, že se dne 18.3.2024 zúčastnili schůzky s NSA určené pro 

30 prioritizovaných sportů, kde NSA přislíbila, že dotace pro rok 2024 obdrží sportovní 

svazy do půlky měsíce dubna. Zároveň NSA potvrdila pokračování projektu LOH28 

s tím, že sportovní svazy mohou počítat minimálně s podporou ve výši 70 % oproti roku 

2023.  

15.04.2024 

Členové ČBF byli dne 9. 4. 2024 informováni prostřednictvím webových stránek ČBF o 

aktuálním stavu finanční podpory ze státního rozpočtu sportovním svazům 

prostřednictvím výzvy NSA Podpora sportovních organizací svazového charakteru 

2024. ČBF dodala podle požadavků NSA všechny potřebné podklady, ke dni 9. 4. 2024 

neobdržela žádné vyrozumění ani prostředky ze strany NSA a ČBF tak zatím nemohla 

prostředky dále distribuovat do oblastí, klubů a složek ČBF.  

NSA dne 15. 4. 2024 vyplatila ČBF alespoň základní garantovanou částku podpory, tedy 

103 % výše loňského roku v oblasti Reprezentace a Talent a 95 % výše loňského roku 

v oblasti Činnosti svazů. Konečné vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy 

Podpora sportovních organizací svazového charakteru 2024 přislíbila NSA do konce 

měsíce dubna.  

Výbor ČBF prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2024 pouze s příjmy, které nyní NSA 

Vyplatila.  

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 není známa a dosud nebyla vypsána ani 

výzva k podání žádostí o dotaci. 

20.05.2024 

NSA dne 14.5.24 zaslala ČBF vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy Podpora 

sportovních organizací svazového charakteru 2024. Jedná se o 114.9 % výše loňského 

roku v oblasti Talent, 103 % výše loňského roku v oblasti Reprezentace a 101.2% výše 

loňského roku v oblasti Činnosti svazů. Ve lhůtě stanovené NSA zaslala ČBF upravený 

rozpočet žádosti, nyní čeká na vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 stále není známa, dosud nebyla vypsána 

ani výzva k podání žádostí o dotaci. 



 

ČBF pracuje stále s průběžným rozpočtem a čeká na konečné potvrzení ze strany NSA, 

aby bylo možné dokončit rozpočet na kalendářní rok 2024. Zároveň ČBF čeká na 

informaci o vypsání Výzvy LOH28 (pozn. Výzva LOH28 byla po jednání Výboru již 

vypsána, ČBF nyní připravuje podání žádosti). 

10.06.2024 

Z. Bříza informoval Výbor, že výzva NSA LOH28 na podporu ženských kolektivních 

sportů byla vypsána. Minulý týden proběhla další pracovní schůzka sekretariátu 

ohledně dokončení rozpočtu. Do 15.6.24 bude žádost o dotaci z Výzvy LOH28 podána. 

V momentě, kdy ČBF obdrží od NSA pozitivní vyrozumění o celkové výši podpory 

v rámci Výzvy LOH28, bude možné rozpočet pro kalendářní rok 2024 dokončit. 

21.08.2024 

I. Lukš informoval Výbor ČBF, že žádost o dotaci LOH 28 na podporu ženských 

kolektivních sportů byla úspěšná. ČBF již má kladné Rozhodnutí a od NSA obdržela 

dotaci ve výši 104.8 % oproti kalendářnímu roku 2023. 

Zároveň byl Výbor informován že ČBF podala na NSA žádost o dotaci v rámci ve Výzvě 

č. 12/2024 Movité investice – rozvoj materiálně technické základny vybraných 

sportovních svazů 2024. ČBF v rámci ní žádá o investici na nákup pěti automobilů pro 

9 osob. Žádost již úspěšně prošla hodnocením a NSA vydala Registraci akce. 

Rozhodnutí bude vydáno po doložení smlouvy s vysoutěženým dodavatelem.  

24.09.2024 

Z. Bříza informoval Výbor o tom, že bude na NSA do konce října podán návrh na změnu 

rozpočtu a že NSA zamítla návrh na přerozdělení finančních prostředků v rámci 

vydaných Rozhodnutí o poskytnutí dotace. 

M. Šob zmínil, že bude s NSA diskutován status Mimořádného odborníka, s cílem aby 

více odpovídal aktuálním hodnotám odměn na trhu práce v ČR. 

M. Šob dále informoval Výbor o tom, že žádost o dotaci podaná v rámci Výzvy 

č. 12/2024 Movité investice – rozvoj materiálně technické základny vybraných 

sportovních svazů 2024, byla úspěšná. ČBF obdržela Rozhodnutí o poskytnutí dotace 

na investici na nákup pěti automobilů pro 9 osob.  

14.10.2024 

Výbor byl informován, že ČBF bude žádat NSA o změnu rozpočtu v Rozhodnutí o 

poskytnutí dotace repre, talent, činnost svazů a LOH28 na kalendářní rok 2024. 

Z tohoto důvodu bude třeba do konce října vyvolat hlasování per rollam.  
 

ČBF podala na NSA vyžádané podklady pro účely priorizace sportů. 
 

Příspěvky na rozhodčí v soutěžích řízených ČBF a Oblastmi ČBF budou vypláceny na 

základě vyúčtování po skončení soutěží sezóny 2024/2025.  
 

Výbor vzal zprávy na vědomí a pověřil předsedu a 1. místopředsedu ČBF provedením 

výše uvedených změn rozpočtu. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

 

 



 

29.2  Integrity, SPOR, ČBF + FIBA + NSA 

Bod programu: 29.2, Integrity, SPOC, ČBF – FIBA + NSA 

Datum Informace 

14.10.2024 

M. Šob informoval členy Výboru o důležitosti vzniku Etické komise ČBF, která je 
důležitá jak pro ČBF samotnou, ale i navenek vůči FIBA a NSA. Komise bude 
prostřednictvím J. Maštálky dohlížet na plnění úkolů, které ČBF ukládá FIBA (z pozice 
tzv. Integrity, Single point of contact), a dále na úkoly související se vznikem etického 
kodexu člena ČBF, rozhodčích, účastníků NBL a ŽBL. Výstupem Etické komise by mělo 
být doporučení, žádost nebo apel.  
 
M. Šob s J. Maštálkou, který je školeným Integrity manažerem pro FIBA a NSA 
(priorizované sporty NSA mají v rámci dotačních podmínek povinnost mít Integrity 
manažera), dále zopakovali Výboru nástroje, které ČBF aktivně používá k posílení 
integrity a bezúhonnosti. Jedná se především o nástroje v oblasti kurzových sázek.  
 
Role ČBF není v oblasti Integrity rolí vyšetřující, ale rolí aktivní, spolupracující 
a reportující FIBA. ČBF zavádí a dohlíží na plnění preventivních opatřeními, vzdělává 
jednotlivé složky ČBF i kluby.  
 
M. Šob informoval Výbor, že rozhodčí, komisaři, referee coaches, sekretariát ČBF, 
kluby ALK, AŽLK i 1.ligy letos znovu vyzval k hlášení podezření na úmyslné ovlivnění 
utkání, které (bude-li obdrženo) následně vyřídí J. Maštálka. Všechny výše uvedené 
složky ČBF byly informovány o tom, že takové hlášení nemá statut obvinění, ale 
pouze podezření a zároveň jsou si vědomy role ČBF v oblasti Integrity. 
 
M. Šob a J. Maštálka doporučili Výboru vydat pokyn k pravidelné revizi Hráčské 
deklarace pro start v ŽBL a NBL, k dokončení etických kodexů pro soutěže NBL a ŽBL 
a obecného/základního etického kodexu pro všechny členy ČBF. 
 
Výbor diskutoval zprávu a závěry J. Maštálky a žádá ho o pravidelnou účast na 
jednáních Výboru a zařazení tématu Integrity do programů Valných hromad ČBF.  
 
Výbor přijal všechna doporučení a pověřil Etickou komisi následujícími úkoly: 

• vytvořit etický kodex pro soutěže NBL a ŽBL; 

• vytvořit etický kodex člena ČBF; 

• aktualizovat obsah Hráčských deklarací pro NBL a ŽBL. 
 

Výbor uložil vedení ALK a AŽLK zajistit ve spolupráci s Etickou komisí zavedení 
etických kodexů pro hráče/hráčky a činovníky od sezóny 2025/26. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

 



 

29.3  Vedení LSU 2025 - muži 

Bod programu: 29.3, Vedení LSUH 2025 - muži 
 

Datum Informace 

14.10.2024 

J. Welsch předložil ke schválení návrh na jmenování Luboše Bartoně hlavním 
trenérem reprezentačního týmu mužů pro Letní světové univerziádní hry 2025 
v Německu.  

Luboš Bartoň vedl univerziádní tým v roce 2023 v Číně k historickému úspěchu 
a zlatým medailím. Jeho jmenování bylo předběžně projednáno jak v rámci 
sportovního úseku ČBF, tak s ním samotným. 

Výbor schválil jmenování Luboše Bartoně hlavním trenérem mužů pro LSUH 2025. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

29.4  Komise a jejich obsazení – Etická a Technická komise 

Bod programu: 29.4, Komise a jejich obsazení – Etická a Technická komise 

Datum Informace 

14.10.2024 

M. Šob informoval členy Výboru o navrhovaných změnách v Technické komisi 
a pracovní náplni dočasných členů. T. Reimera nahrazuje L. Rovenský, který bude 
výkonným členem ve věcech administrativních. Krok je důležitý i z důvodu přibývající 
agendy.  

Členové v návaznosti na bod 29.2 zápisu dále diskutovali navrhované složení Etické 
komise, které M. Šob předložil v následujícím znění. 

Složení Etické komise ČBF (EK):  
Předseda EK – Miloš Pražák  

Výkonný člen EK – J. Maštálka (FIBA, NSA) 

Člen za KVB-D - R. Landa (nominovaný zástupce) 

Člen za ČABT – I. Večeřová (nominovaný zástupce)  

Člen za ČABR – R. Vyklický (nominovaný zástupce) 

Člen za ALK – M. Kříž (nominovaný zástupce) 

Člen za AŽLK – T. Vyoralová (nominovaný zástupce) 

 

Výbor schválil členy Etické komise výše uvedeném složení. 

Výbor schválil L. Rovenského za nového člena Technické komise. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 



 

29.5  Různé 

Bod programu: 29.5.1, Kooptace nového člena DOK PBS 

Datum Informace 

14.10.2024 

Sekretariát Pražského basketbalového svazu žádá o potvrzení kooptace nového 

člena DOK PBS Výborem ČBF. Petr Chalupský ukončil činnost. Novým kooptovaným 

členem DOK PBS se stal Jakub Kec. 

Výbor v souladu s čl. 15.5 Stanov ČBF jmenuje Jakuba Kece členem Dozorčí a odvolací 

komise Oblastního pobočného spolku „ČBF - Oblast Pražský basketbalový svaz, 

evidenční číslo ČBF 01“, a to do konce jejího funkčního období.  

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 29.5.2: Žádost o výjimku z přestupního řádu – K. Spěšný 

Datum Informace 

14.10.2024 

Výboru byla předložena žádost rodiče hráčky o výjimku z Přestupního řádu pro svou 
dceru. M. Šob prezentoval komunikaci mezi ČBF a rodičem hráčky, včetně důvodů 
jeho žádosti. Výbor byl informován o zamítavém stanovisku matriční komisařky 
i o dalších souvislostech.  

Výbor udělení výjimky neschválil. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Bod programu: 29.5.3: Schůze Oblastí ČBF 

Datum Informace 

14.10.2024 

Dne 8.10.24 proběhla plánovaná schůzka Oblastí ČBF, které se za Výbor účastnili 
Z. Bříza, I. Lukš a P. Čeněk. Byla diskutována tato témata: 

• Pokyn ČBF kvůli dotačnímu titulu Můj klub 

• Trenéři dětí a mládeže ČBF 

• Tok peněz, kalendář požadavků 

• Účetnictví Oblastí ČBF 

• Krajské akademie 

• Delegační proces rozhodčích 

• Kariérní řád 



 

M. Šob členy Výboru informoval, že všechny návrhy, které se týkají administrativních 
či sportovních změn, které z jednání vyplynuly, byly komunikovány se sekretariátem 
a jejich zapracování je v procesu realizace. 

Další schůzka s Oblastmi je naplánována na 3.12.24 od 14:00 hodin. 

Výbor vzal zprávu na vědomí. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční v pondělí 11. 11. 2024 od 10:00 hod. v kancelářích ČBF, 

Voctářova 2449/5, Praha 8. 

 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 

 

 


